
 
Protokół nr 26/2019 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 19 lipca  2019 roku 
 
Data: 19 lipca 2019 roku 
Rozpoczęcie posiedzenia: 8:00 
Zakończenie posiedzenia: 9:10 
 
Miejsce: sala nr 105 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu al. Wyzwolenia 24. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta, Pani Iwona Frankowska 
Wicestarosta, Pan Piotr Pol Członek Zarządu, Pan Marek Masiuk Członek Zarządu oraz zaproszeni 
goście: Pani Patrycja Kubat Skarbnik, Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz, Pani Agnieszka Gielata 
Naczelnik OR , Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP, Pani Natalia Sumera- Inspektor OR, Pani 
Monika Kuśtak Naczelnik ZK, wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 
 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 25/2019 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 
4. Projekt Decyzji w sprawie wydania zezwolenia panu Adamowi Lewandowskiemu na lokalizację w 

pasie drogowym drogi powiatowej nr 3379 D ul. Ustronie w Łomnicy, na działce nr 35 obręb nr 4, 

projektowanego przyłącza wodociągowego w celu zasilenia domu jednorodzinnego na działce nr 

175/1. 

Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 

5. Wniosek w sprawie wykorzystania dróg powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie    

w dniach 21-22 września 2019 roku, imprezy samochodowej pn. „5 Runda Tarmac Masters 2019”. 

Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 

6. Wniosek w sprawie wykorzystania dróg powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie    

w dniach 24-25 sierpnia 2019 roku, imprezy turystycznej pn. Maraton Pieszy „Sudecka Żyleta”. 

Referuje: Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP 

7. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchwalenia na rok 2020 programu 

współpracy Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego   

i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 688). 

Referuje: Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR 

8. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały nr 4/2019 Zarządu 

Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 11 stycznia 2019r., w sprawie uchwalenia kalendarza wydarzeń 

kulturalno- sportowych w Powiecie Wałbrzyskim na rok 2019. 

Referuje: Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR 

9. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

Referuje: Pani Patrycja Kubat Skarbnik 

10. Realizacja poleceń Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 

Referuje: Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz 

11. Omówienie wniosków, zapytań i interpelacji Radnych Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 

12. Omówienie korespondencji kierowanej do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie posiedzenia. 

 

  



 
 
Ad.1. 
Zrealizowano 
 
Ad. 2. 
Zrealizowano 
 
Ad.3. 
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął protokół Nr 
25/2019 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.4. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP- przedstawił projekt Decyzji w sprawie wydania 

zezwolenia panu Adamowi Lewandowskiemu na lokalizację w pasie drogowym drogi powiatowej  nr 

3379 D ul. Ustronie w Łomnicy na działce nr 35 obręb nr 4 projektowanego przyłącza wodociągowego 

w celu zasilenia domu jednorodzinnego na działce nr 175/1. 

 
Uwag nie zgłoszono 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Decyzję Nr 
23/2019 (5 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.5. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP- przedstawił wniosek w sprawie wykorzystania dróg 

powiatowych w sposób szczególny, na przeprowadzenie w dniach 21-22 września 2019 roku imprezy 

samochodowej pn. „5 Runda Tarmac Masters 2019”. 

 

              W dniu 12 lipca 2019 roku do zarządcy dróg powiatowych wystąpił  organ zarządzający 
ruchem na drogach powiatowych i gminnych w sprawie uzgodnienia wykorzystania dróg powiatowych 
w sposób szczególny – zgodnie z ustawą Prawo o ruchu drogowym, na przeprowadzenie w dniach 
21-22 września 2019 roku imprezy samochodowej ,,5 Runda TARMAC MASTERS 2019’’. Zgodnie    
z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2018 
roku poz. 2068 ze zmianami) zarządcą dróg powiatowych jest Zarząd Powiatu. Stosownie do art. 65  
a ust. 3 pkt. 7 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 roku Prawo o ruchu drogowym organizator imprezy jest 
obowiązany uzgodnić z zarządcą drogi obszar wykorzystania pasa drogowego oraz sposób i termin 
przywrócenia go do stanu poprzedniego. Ponadto na podstawie art. 65a ust. 1 Prawo o ruchu 
drogowym organizator imprezy jest obowiązany zapewnić bezpieczeństwo osobom obecnym na 
imprezie oraz porządek podczas trwania imprezy. Do wniosku z dnia 12 lipca 2019 roku dołączono 
wniosek organizatora imprezy, trasę przejazdu i oznakowanie skrzyżowań dróg powiatowych z innymi 
drogami na czas trwania imprezy. Wniosek organizatora nie dotyczy dróg powiatowych, natomiast na 
czas trwania imprezy na po drogach powiatowych nr 3356 D i 3359 D prowadzony będzie objazd i na 
drodze powiatowej nr 3356 D w Walimiu i Rzeczce oraz 3359 D w Olszyńcu zostaną ustawione 
oznakowanie informacyjne i zastępcze na czas trwania imprezy. 
 
            Uwzględniając powyższe wydział merytoryczny zaproponował: uzgodnić wykorzystanie dróg 
powiatowych w dniach 21-22 września 2019 roku na przeprowadzenie imprezy samochodowej         
,,5 Rundy TARMAC MASTERS 2019’’ w zakresie wykorzystania dróg powiatowych w sposób 
szczególny na następujących warunkach: zachowania przejezdności skrzyżowań drogi powiatowej  
nr 3359 D z drogami gminnymi; ul. Chałubińskiego w Jedlinie-Zdroju i ul. Kościelnej w Olszyńcu.  
W tym celu organizator winien wprowadzić obustronnie na odcinku około 400 m od skrzyżowania 
drogi powiatowej nr 3359 D z ul. Kościelną w Olszyńcu i z ul. Chałubińskiego w Jedlinie- Zdroju 
zakazy zatrzymywania z tabliczkami pod znakiem T-24 oraz start i metę umieścić w odległości min. 



200 metrów od skrzyżowania z drogą powiatową nr 3359 D tak, aby  załogi mogły oczekiwać na start 
na odcinku drogi gminnej.  

 
Uwag nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował 
przedstawiony wniosek (4 Członków Zarządu obecnych). 
 

 
Ad.6. 
Pan Jacek Michalik Główny Specjalista WIP- przedstawił wniosek w sprawie wykorzystania dróg 

powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie w dniach 24-25 sierpnia 2019 roku imprezy 

turystycznej pn. Maraton Pieszy „Sudecka Żyleta”. 

 

             W dniu 9 lipca 2019 roku wpłynął wniosek organu zarządzającego ruchem na drogach 
powiatowych i gminnych w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie drogi powiatowej nr 3364 D   
w Sokołowsku, drogi nr 3378 D w Głuszycy Górnej i nr 3383 D w Mieroszowie na przeprowadzenie   
w dniach 24-25 sierpnia 2019 roku, imprezy turystycznej  pn. Maraton Pieszy ,,Sudecka Żyleta’’. 
Zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych,  zarządcą dróg 
powiatowych jest Zarząd Powiatu. Stosownie do art. 65 a ust. 3 pkt. 7 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 
roku Prawo o ruchu drogowym organizator imprezy jest obowiązany uzgodnić z zarządcą drogi 
obszar wykorzystania pasa drogowego oraz sposób i termin przywrócenia go do stanu poprzedniego. 
Wniosek dotyczy wykorzystania dróg powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie wyżej 
wymienionej imprezy. Impreza ma charakter pieszy, uczestnicy będą poruszać się głownie po 
drogach leśnych. Impreza ma się odbyć przy ruchu otwartym zgodnie z przepisami ruchu drogowego, 
uczestnicy imprezy będą przekraczać drogi publiczne lub poruszać się odcinkami dróg publicznych 
przestrzegając przepisów ruchu drogowego. 
 

Uwzględniając powyższe wydział merytoryczny zaproponował: uzgodnić   wykorzystanie dróg 
powiatowych nr 3364 D w Sokołowsku, nr 3383 D w Mieroszowie i nr 3378 D w Głuszycy Górnej na 
przeprowadzenie imprezy turystycznej pn. Maraton Pieszy ,,Sudecka Żyleta’’ w dniach 24-25 
sierpnia 2019 roku pod warunkiem przywrócenia do stanu pierwotnego pasa drogowego na trasie 
przemarszu oraz w miejscu pobytu kibiców i uczestników imprezy. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował 
przedstawiony wniosek (4 Członków Zarządu obecnych). 
 

 
Ad.7. 
Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR oraz Pani Natalia Sumera Inspektor OR- przedstawiły 

projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchwalenia na rok 2020 programu 

współpracy Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego   i o wolontariacie 

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 688). 

 

 Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 688), Rada Powiatu Wałbrzyskiego 

zobowiązana jest do uchwalenia, po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                   

i o wolontariacie (t.j.  Dz. U. z 2019 r. poz. 688), rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 688) do dnia 30 listopada 

roku poprzedzającego okres obowiązywania programu.  

 



Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zapytał czy zostają wprowadzone zmiany do uchwały           
w stosunku do lat ubiegłych. 
 
Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR– oznajmiła, że należy poczekać na decyzję wójtów                 
i burmistrzów, którzy organizują wewnętrzne konkursy w swoich gminach  na budżet partycypacyjny. 
Zatem w połowie października będzie wiadomo, jakie zadania będą wyłonione i jakie kwoty będą 
mogły zostać wpisane do budżetu.  
 
Pani Patrycja Kubat Skarbnik- dodała, że zasadnym jest ująć środki w kwotach 100 tys. zł na 
otwarte konkursy ofert oraz 100 tys. zł na budżet partycypacyjny. 
 
Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- zaznaczyła, że takie zapisy nie mogą zostać uwzględnione      
w projekcie uchwały, ponieważ projekt uchwały w sprawie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi konsultuje się bez podawania kwot. 
 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- poprosił o zaproszenie na posiedzenie Zarządu Pani Natalii 
Sumery Inspektora OR. 
 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- oznajmił, że idea budżetu partycypacyjnego, była zupełnie 
inna. Gminy jako jednostki samorządu terytorialnego nie maja prawa ubiegać się o te środki. Starosta 
dodał, że to mieszkańcy decydują, na jakie cele zostaną przekazane środki w ramach budżetu 
partycypacyjnego. Przedstawiony projekt uchwały jest tylko określeniem zasad, które będą poddane 
konsultacjom społecznym i dopiero na bazie tych konsultacji, projekt uchwały z podanymi kwotami 
zostanie przedstawiony Radzie Powiatu. 
 
Pani Natalia Sumera weszła na posiedzenie Zarządu.  
 
Pani Natalia Sumera Inspektor OR- oznajmiła, że przedstawiony projekt uchwały był przygotowany 
na podstawie zeszłorocznej uchwały i nie zostały wprowadzone żadne zmiany zapisów poza 
dodaniem w paragrafie 6 priorytetowe zadania publiczne Powiatu Wałbrzyskiego, które realizowane 
będą w 2020 roku: 
1) kultura sztuka, ochrona dziedzictwa narodowego: 
a) inicjatywy mające na celu wzbogacenie oferty z zakresu edukacji kulturalnej i artystycznej dzieci, 
młodzieży i osób dorosłych- mieszkańców Powiatu Wałbrzyskiego, 
b) imprezy i przedsięwzięć filmowych, teatralnych, muzycznych, kabaretowych, literackich, 
plastycznych i tanecznych, organizowanych w formie cyklicznych festiwali, przeglądów, konkursów 
oraz pojedynczych wydarzeń kulturalnych, 
c) organizację uroczystych obchodów świąt narodowych i rocznic znaczących wydarzeń 
historycznych; 
 
2) wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej: 
a) organizowanie czasu wolnego dla dzieci i młodzieży, 
b) szkolenie dzieci i młodzieży uzdolnionej sportowo, 
c) upowszechnianie sportu szkolnego, 
d) organizacja imprez, zawodów sportowych o randze ogólnopolskiej i międzynarodowej, 
e) wspieranie i upowszechnianie różnorodnych form aktywności sportowej; 
 
3) turystyka i krajoznawstwo: 
a) promocja walorów turystycznych Ziemi Wałbrzyskiej, 
b) organizacja imprez turystycznych, 
c) wspieranie imprez i przedsięwzięć turystycznych, w tym z uwzględnieniem specyfiki dla osób 
niepełnosprawnych i osób starszych; 
 
4) ochrona promocji zdrowia, w tym działalności leczniczej w rozumieniu ustawy z dnia 15 kwietnia 
2011 r. o działalności leczniczej (dz. U. z 2018 r. poz. 2190 ze zm.): 
a) promocja zdrowego trybu życia wśród dzieci i młodzieży, 
b) kształtowanie zdrowych nawyków żywieniowych, 
c) działanie na rzecz osób chorych i niepełnosprawnych. 



 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że zasadnym jest aby projekt uchwały przed 
procedowaniem na zarządzie trafiał do przełozonego celem omówienia zasad realizacji. Starosta 
zaznaczył, że chciałby mieć więcej czasu na analizę materiału.  
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował 
przedstawiony projekt uchwały oraz zdecydował o przekazaniu do konsultacji społecznych. (4 
Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.8. 
Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR- przedstawiła Projekt Uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały nr 4/2019 Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 11 

stycznia 2019r., w sprawie uchwalenia kalendarza wydarzeń kulturalno- sportowych w Powiecie 

Wałbrzyskim na rok 2019. 

 

Gmina Mieroszów: 

 
LP 

 
Nazwa wydarzenia 

 
Miejsce i czas 
realizacji 

 
organizator 

 
kwota 

1 
Nie tylko Gospel 
 

 Czerwiec/lipiec 
 

SP/CK 
Mieroszów 

 

 

8 500 zł 

2 
IX Festiwal 
Nordic Walking 

 21 wrzesień 2019 
    SP/Sołectwo      
    Sokołowsko 

9 000 zł 

3 
Koncert” Wieczór kolęd” 
 

Styczeń 2019  
 

SP/Stowarzyszenie 
Współpracy Polska 
Wschód/CKMBP 
Mieroszów 
 

2 500 zł 

Łącznie na gminę 20 000 zł 

 
 

W związku z doprecyzowaniem nazwy oraz terminu wydarzenia w gminie Mieroszów 
konieczne było wprowadzenie zmian do zadania realizowanego w tej gminie : „IX Festiwal Nordic 
Walking” termin organizacji 21 września 2019.  
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę 
Nr 78/2019 Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 19 lipca  2019 roku (4 Członków Zarządu 
obecnych). 
 
 

Ad.9.  

Pani Patrycja Kubat Skarbnik- przedstawiła projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego         

w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

I. Zmniejszenie wydatków 
o kwotę :                                               27 796 zł 

w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza                                                 27 796 zł 
                              

 Zmniejsza się plan finansowy Starostwa z przeznaczeniem 
na zwiększenie planu finansowego  Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w Walimiu. 
 
II. Zwiększenie wydatków 
o kwotę :                                              27 796 zł   

w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza                                                27 796 zł 



 

 Na podstawie złożonego przez Dyrektora Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w Walimiu rozliczenia wydatków zwiększa się 
plan finansowy jednostki. Zmiana dotyczy wydatków na specjalną 
organizację nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży. 
 
III. Przeniesienia wydatków 
w dziale 750 – Administracja publiczna                                                                3 800 zł    
                                     

 Na podstawie wniosku złożonego przez Naczelnika Wydziału 
Organizacyjnego, Promocji i Oświaty dokonuje się przeniesień 
między rozdziałami i paragrafami w planie finansowym Starostwa. 
Zmiana związana jest z zabezpieczeniem środków na 
zakup sprzętu niezbędnego do realizacji zadań wydziału. 
 

 Na podstawie wniosku złożonego przez Naczelnika Wydziału                            8.000 zł 
Obsługi i Spraw Obywatelskich a dokonuje się przeniesień   
między paragrafami w planie finansowym Starostwa. Zmiana 
związana jest z zabezpieczeniem środków na opłacenie składek 
z tytułu wpłat na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
 
w dziale 600 – Transport i łączność                                                                    55 809 zł 
 

 Na podstawie wniosku Wydziału Infrastruktury Powiatu 
i Ochrony Środowiska dokonuje się przeniesień między 
paragrafami w planie finansowym Starostwa . 
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę 
Nr 79/2019 Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 19 lipca  2019 roku (4 Członków Zarządu 
obecnych). 
 

 
Ad.10. 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- przedstawiła realizację poleceń Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego. 

1. Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/51/2018 Rady 

Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 27 września 2018 roku w sprawie uchwalenia na 2019 rok programu 

współpracy Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(t.j. Dz. U. z 2019 r., poz. 688). 

Realizacja: projekt uchwały przekazany do Biura Rady 

2. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

Realizacja: zmiany naniesione, uchwała przekazana do wydziału merytorycznego i do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

3. Informacja w sprawie wstępnego projektu pokontrolnego dotyczącego Modernizacji dróg 

powiatowych nr 3464 D i 2796 D w Starych Bogaczowicach, w ramach Programu Rozwoju Gminnej    

i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019. 

Realizacja: informacja przekazana do Naczelnika Wydziału Obsługi i Spraw Obywatelskich 

celem dołączenia do akt. 

 

4. Wniosek Przewodniczącej Rady Powiatu w/s dofinansowania w kwocie 200 000 zł z budżetu 

Powiatu remontu wieży kościoła w Jedlinie Zdroju. 

Realizacja: pismo przygotowane i przekazane do Biura Rady znak: Z.022.25.2019  z dnia 16 

lipca 2019r. 



 

5. Zgoda na zakup sprzętu do filmowania dla Wydziału Organizacyjnego Promocji i Oświaty. 

Realizacja: sprzęt został zamówiony. 

 

6. Poinformowanie włodarzy i radnych o terminach planowania budżetu Powiatu na rok 2020. 

Realizacja: informacje dla radnych zamieszczone na repozytorium, włodarze gmin ościennych 

powiadomieni mailowo w dniu 12 i 15 lipca przez Panią Ewelinę Ciepłuchę.  

 

Uwag nie zgłoszono.  
 

Ad.11.  

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- przedstawił stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji     

w sprawie petycji mieszkańców Gminy Jedlina- Zdrój z dnia 18 lipca 2019 roku, w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Jedlina-Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie w kwocie 200 tys. zł 

zadania inwestycyjnego pn. „Ochrona zabytków i budownictwa tradycyjnego. Odbudowa wieży 

kościelnej przy ul. Jana Pawła II w mieście Jedlina- Zdrój- udostępnienie w celach turystycznych”. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zaznaczył, iż Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego wyraził swoje 

stanowisko w przedmiotowej kwestii, jednakże musi ustosunkować się do przedłożonego stanowiska 

komisji. Starosta jako przewodniczący Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego podtrzymał swoje poprzednie 

stanowisko i zawnioskował, iż z uwagi na brak środków finansowych w budżecie Powiatu 

Wałbrzyskiego udzielenie wsparcia w kwocie 200 tys. zł Gminie Jedlina- Zdrój w 2019 roku jest 

niemożliwe do zrealizowania. Starosta zawnioskował o odrzucenie wniosku wyrażonego w 

stanowisku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował wniosek 

Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych). 

Ad.12. 

1. Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- przedstawił pismo Pana Tymoteusza Myrdy, Członka 

Zarządu Województwa Dolnośląskiego z dnia 10 lipca 2019 roku (data wpływu 12.07.2019 r.)            

w sprawie drogi  DW380. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odnosząc się do omawianego pisma podkreślił, że Członek 

Zarządu Województwa Dolnośląskiego zarzuca Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego dopuszczenie się 

przestępstwa, ponieważ droga ta powinna zostać zamknięta a Zarząd utrzymywał przejezdność 

odcinka Rybnica Leśna – Unisław Śląski. Starosta dodał, że w takim przypadku Pan Tymoteusz 

Myrda powinien złożyć stosowne zawiadomienie do organów ścigania, w przeciwnym razie to 

Starosta będzie zmuszony pozwać Członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego za pomówienie. 

W ocenie Starosty, Pan Tymoteusz Myrda nie potrafi zarządzać infrastrukturą drogową, próbując 

przekazać powiatowi drogi, które od wielu lat niby są remontowane ale  ich stan faktyczny na to nie 

wskazuje. Starosta poinformował, że decyzją członków  Związku Powiatów Województwa 

Dolnośląskiego, został mianowany szefem zespołu doraźnego ds. wypracowania stanowiska              

w zakresie kaskadowego przekazywania dróg i relacji pomiędzy samorządami powiatowymi               

a Województwem Dolnośląskim. Powiaty Województwa Dolnośląskiego nie zgadzają się z takimi 

zasadami sprawowania władzy w Województwie Dolnośląskim i w tej kwestii będą podejmowane 

rozmowy z Radnymi Sejmiku Województwa Dolnośląskiego, którzy będą podejmować przedmiotową 

uchwałę. 

 

Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- odnosząc się do omawianego pisma zapytał czy Zarząd 

Województwa Dolnośląskiego za przedmiotowy odcinek drogi chce obciążyć Powiat Wałbrzyski. 



 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odpowiadając na zadane pytanie oznajmił, że Zarząd 

Województwa chce przekazać samorządom powiatowym drogi, które od wielu lat są nieremontowane 

a koszt ich napraw szacowany jest na 700 mln zł. Powiaty Województwa Dolnośląskiego nie są          

w stanie udźwignąć takiego obciążenia finansowego, utrzymując przy tym bogate województwo, które 

nieudolnie administruje zasobami infrastruktury drogowej. 

 

2. Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- przedstawił pismo Rzymskokatolickiej Parafii Chrystusa 

Króla w Głuszycy z dnia 15 lipca 2019 roku (data wpływu 18.07.2019 r.) w sprawie dofinansowania 

wydarzenia „Theotoks- Pani Radości”.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odnosząc się do omawianego pisma zawnioskował,             

że z uwagi na brak środków finansowych w budżecie Powiatu Wałbrzyskiego nie jest możliwe 

udzielenie wsparcia finansowego. Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego, ma jednak nadzieję, że proboszcz 

parafii, jako dobry duszpasterz, posiadający poparcie lokalnej społeczności, wspólnie z parafianami 

będzie w stanie zorganizować w/w wydarzenie. Starosta dodał, że zasadnym jest aby w przyszłym 

roku zachować procedury i wystąpić ze stosownym wnioskiem, na początku kolejnego roku 

budżetowego. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował wniosek 

Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych) 

Ad.13. 

1. Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- odniosła się do kwestii, w której została zobowiązana przez 

Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego do ustalenia z czego wynikały zwroty dotacji dla Powiatowego 

Środowiskowego Domu Samopomocy. Dyrektor placówki, wyjaśniła, iż w styczniu i lutym bieżącego 

roku nie miała skierowań do placówki, natomiast w marcu uczestnicy otrzymali stosowne skierowania 

i tym samym placówka posiada zapełnione wszystkie 30 miejsc. 

 

2. Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- oznajmił, że Pani Iwona Frankowska Wicestarosta oraz 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu uczestniczyły w konferencji 

inauguracyjnej nowego programu rządowego dotyczącego wsparcia komunikacji. W głównej mierze 

odtworzenia linii PKS z małych miejscowości do dużych miast. Starosta poprosił o zrelacjonowanie 

jakie możliwości w tym zakresie ma Powiat Wałbrzyski oraz jak mógłby się włączyć w przedmiotowy 

program. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- dodała, że ustawa o funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, która weszła w życie, jest ustawą skierowaną 

do operatorów, którzy już funkcjonują, aby zdążyli do końca września 2019 roku z uruchomieniem linii 

użyteczności publicznej, które do tej pory były nierentowne. Środki finansowe na ten cel będzie 

przekazywał Wojewoda jednakże nie wyższe niż 10%, a kolejne 10% będzie musiał pokryć powiat. 

Zgodnie z harmonogramem programu, należy przygotować dokumentację, zawrzeć umowy oraz 

wskazać te linie komunikacyjne, które dotychczas były nieopłacalne i na nowo je uruchomić. 

Naczelnik zwróciła uwagę, że aby zorganizować komunikację powiatową wiąże się to                         

z uruchomieniem całej procedury i wyłonieniem operatora, co w przypadku  Powiatu Wałbrzyskiego 

jest niemożliwe do zrealizowania w tym roku ponieważ nie zmieścimy się w wyznaczonych terminach.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że każda linia komunikacyjna wymaga koordynacji, 

ponieważ zgodnie z ustawą operator nie może wjechać na dany przystanek nie uzgadniając z innymi 

rozkładu jazdy, chociażby ze względów bezpieczeństwa. Starosta stanął na stanowisku, że nawet     



na liniach, które zostały zlikwidowane będą musiały zostać skoordynować rozkłady jazdy, ponieważ 

nie mogą w tym samym czasie zatrzymywać się dwaj przewoźnicy na tym samym przystanku. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- zaznaczyła, że w tej chwili mamy do czynienia z trzema 

ustawami tj. jedna ustawa mówi o dopłatach, które będą obowiązywać; druga mówi o publicznym 

transporcie zbiorowym; trzecia natomiast reguluje transport zbiorowy, kwestią pozostaje fakt w jaki 

sposób była organizowana komunikacja. Naczelnik oznajmiła, że jeżeli komunikacja organizowana 

była w oparciu o ustawę o publicznym transporcie zbiorowym, czyli np. organizatorem była gmina       

i wyznaczała operatora to przewoźnik, który je wykonywał działał na podstawie zgłoszenia, nie 

otrzymywał zezwoleń tak jak reguluje to ustawa o transporcie drogowym. Inaczej byli traktowani 

komercyjni przewoźnicy, ponieważ oni wykonywali przewozy w oparciu o zezwolenie na wykonywanie 

przewozów regularnych, musieli złożyć stosowny wniosek, skoordynowany rozkład jazdy, wnieść 

odpowiednie opłaty, a dopłaty otrzymywali do przewozów od Marszałka Województwa. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że nie otrzymywali dopłat do przewozów, a jedynie 

refundację utraconych dochodów ze względu na stosowanie ulg ustawowych przewidzianych            

w ustawie.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odniósł się do kwestii dopłat do komunikacji, ponieważ 

nigdzie w ustawie nie jest zapisane, że to właśnie powiaty maja dopłacać 10% do przewozów. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- dodała, że Powiat Wałbrzyski chcąc realizować połączenia 

komunikacyjne może to zrobić tylko na terenie powiatu nie może wjechać do Miasta Wałbrzycha. 

Chcąc wprowadzić komunikację do Wałbrzycha, zasadnym byłoby zawarcie stosownego 

porozumienia, w którym określone będzie kto jest organizatorem przewozów, wyłonienie operatora 

który będzie świadczył usługi. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zwrócił uwagę na sytuację PKS Kamienna Góra, który jeździł 

od Kamiennej Góry do Wałbrzycha, miał uzgodniony rozkład jazdy, a musiał zawiesić wykonywanie 

kursów ze względu na nierentowność linii. PKS Kamienna Góra to przewoźnik, który od 1946 roku 

wykonywał przewozy na zasadach otrzymanego zezwolenia na wykonywanie regularnych przewozów 

osobowych. Starosta zapytał czy w obecnej sytuacji ma prawo przywrócić wykonywanie przewozów 

na trasie Kamienna Góra- Wałbrzych.  

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- odpowiadając na zadane pytanie zaznaczyła, że w jej ocenie nie 

może przywrócić wykonywania przewozów, ponieważ mowa jest tylko o dopłatach dla wyłonionych 

przez organizatora operatorów.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zaznaczył, iż ustawa reguluje na dzień dzisiejszy tylko 

wsparcie dla istniejących związków międzypowiatowych, międzygminnych oraz komercyjnych.          

W związku z powyższym Starosta zapytał czy coś stoi na przeszkodzie aby założyć taki związek i 

starać o dofinansowanie na wykonywanie przewozów  w przyszłym roku. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- oznajmiła, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby podjąć takie 

działania. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zapytał czy jednostka samorządu terytorialnego jaką jest 

Wałbrzych ma prawo odmówić wjazdu i zatrzymywania się na przystankach innym podmiotą 

komunikacji publicznej. 

 



Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- oznajmiła, że jeżeli linia komunikacyjna wjeżdżałaby                

do Wałbrzycha to musiałoby zostać zawarte stosowne porozumienie z Prezydentem Miasta 

Wałbrzycha, które regulowałoby wjazd przewoźnika do tej miejscowości. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zaznaczył, że patrząc na obecny układ, przoduje tylko jeden 

przewoźnik, w dodatku najdroższy na rynku. Starosta zapytał, jakie jest stanowisko wydziału 

merytorycznego, czy przewidziane są rozmowy z włodarzami gmin wchodzącymi w skład Powiatu 

Wałbrzyskiego w przedmiotowej kwestii. Informacja ta jest kluczowa dla Powiatu Wałbrzyskiego, 

ponieważ jeśli jako jednostka samorządu terytorialnego mielibyśmy się włączyć w ten program, to 

trwają już pracę nad budżetem na rok 2020 i zasadnym byłoby podjąć odpowiednie kroki aby 

zarezerwować środki . 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- dodała, że zasadnym byłoby pochylić się nad tym tematem, czy 

jako Powiat Wałbrzyski przystąpimy w ogóle do uruchomienia linii komunikacyjnych, czy podejmiemy 

temat wspólnie z gminami, czy dysponujemy odpowiednimi środkami finansowymi i czy taka 

komunikacja będzie miała rację bytu.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że należy podjąć rozmowy z włodarzami gmin            

w przedmiotowej sprawie. Starosta stoi na stanowisku, że operator bez przetargu nie może świadczyć 

usług przewozowych na większym terenie niż było to zapisane w ogłoszeniu o przetargu. Starosta 

zaznaczył, że zasadnym byłoby aby Wicestarosta oraz wydział merytoryczny rozpoczęli działania 

mające na celu unormowanie rynku przewozowego i doprowadzenie do zaprzestania stosowania 

niedozwolonych praktyk polegających na ograniczeniu dostępności przystanków komunikacyjnych 

zlokalizowanych na terenie miasta Wałbrzycha. Uchwała Rady Miejskiej w Wałbrzychu dzieli 

przystanki na dwie kategorie, ewidentnie dyskryminując innych komercyjnych przewoźników w 

stosunku do Śląskiego Konsorcjum Autobusowego, które może korzystać z każdego przystanku na 

terenie miasta. Konkurencyjność w zakresie usługi transportowej jest żadna. Starosta zwrócił uwagę 

na fakt, że sytuacja ta może być kluczem do tego, że przewozy są nierentowne. Śląskie Konsorcjum 

Autobusowe nie rozwiązuje żadnych problemów komunikacyjnych, ponieważ autobus miejski linii nr 5 

wjeżdża na teren powiatu wałbrzyskiego na trasę podmiejską i jest legalną komunikacją. Natomiast 

inny przewoźnik, który jedzie po tej samej linii jest traktowany tylko jako podmiejski także w mieście 

Wałbrzych. Budzi wątpliwości fakt, że autobus miejski na porozumieniu międzygminnym z mocy 

ustawy i prawa może stać się podmiejskim, natomiast inny przewoźnik podmiejski nie może stać 

miejskim, więc pojawia się w tej sytuacji paradoks prawny. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- oznajmiła, że zasadnym byłoby zwrócić uwagę na  sposób        

w jaki są sformułowane umowy i porozumienia zawierane przez Urząd Miejski w Wałbrzychu. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zaznaczył, że jego wątpliwości budzi fakt, że linia nr 5 jadąca 

od strony Głuszycy i linia nr 5 jadąca od strony Walimia zjeżdżają się w Jedlinie- Zdroju w odstępach 

3-5 minut. Następnie oba autobusy jadą w tym samym kierunku, więc dlaczego pasażerowie w 

Jedlinie- Zdroju nie mogą się przesiąść z autobusu do autobusu i jedna linia nr 5 nie może jechać do 

Szczawna- Zdroju przez plac Grunwaldzki, a drugi autobus  linii nr 5 nie skręca w ul. Strzegomską       

i nie jedzie przez Strefę Ekonomiczną w kierunku Szczawna- Zdroju przez Podzamcze, zapewniając 

tym samym mieszkańcom powiatu wałbrzyskiego łatwy dostęp do centrów handlowych, pracy, szkół.  

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- zwróciła uwagę, na fakt, iż  gminy same pozawierały 

porozumienia z Miastem Wałbrzych w zakresie dostępu do komunikacji zbiorowej pomijając przy tym 

Powiat Wałbrzyski.  

 



Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odnosząc się do wypowiedzi naczelnika, dodał, że tym 

samym autobusy miejskie wjeżdżają na teren powiatu, co budzi swego rodzaju paradoks, ponieważ 

wykorzystują infrastrukturę powiatu wałbrzyskiego w postaci dróg i przystanków nie mając zawartego 

stosownego porozumienia w tym zakresie. Natomiast w drugą stronę to nie działa i przewoźnicy 

podmiejscy muszą pytać o zgodę na wjazd do Miasta Wałbrzycha. Starosta uważa, że istnieje jakaś 

luka w prawie, która pozwoliła włodarzom gmin na zawarcie stosownych porozumień z miastem 

Wałbrzych z pominięciem Powiatu Wałbrzyskiego.  W związku z powyższym Starosta zawnioskował  

o zobowiązaniu Wicestarosty i naczelnika wydziału ZK do przygotowania na przyszłe posiedzenie 

Zarządu, informacji w przedmiocie sprawy i wypracowania wspólnego stanowiska, dotyczącego 

transportu zbiorowego na terenie gmin, tak aby Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego mógł podjąć rozmowy 

z włodarzami  gmin w przedmiotowej kwestii.  

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował wniosek 
Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- złożył kolejny wniosek o zobowiązaniu Wicestarosty               
i naczelnika wydziału ZK do rozpoczęcia analizy  niekorzystnej uchwały Rady Miejskiej w Wałbrzychu 
w zakresie dostępności do usług przewozowych. 
 
 W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował wniosek 
Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zwrócił uwagę na fakt, czy zawarte porozumienia są zgodne 

z obowiązującą literą prawa i czy organizator transportu zapewniający wjazd na obszar 

administracyjny powiatu wałbrzyskiego powinien posiadać stosowne porozumienie. W związku z tym 

zawnioskował o  zobowiązaniu Sekretarza do zlecenia przygotowania ekspertyzy prawnej w tym 

zakresie.  

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu zaakceptował wniosek 

Pana Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta  po wyczerpaniu porządku obrad zakończył posiedzenie. 
 
 

Przewodniczący Zarządu: 

Krzysztof Kwiatkowski          

Wicestarosta: 

Iwona Frankowska  

Członkowie Zarządu : 

Piotr Pol            

        Marek Masiuk 

 
 
Protokół sporządziła: Ewelina Ciepłucha 


